
PROTOKÓŁ Nr 36/2021

z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego
i Komisji Rewizyjnej Rady Gminy odbytego w dniu 22 wrzesień 2021 r. w Szkole Podstawowej

we Frygnowie.

Posiedzenie rozpoczęto godz. 1500 - zakończono godz.1800

Przewodniczył: Pan Zbigniew Napłoszek  – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1).

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1 Pan Adam Szczepkowski – Wójt Gminy, 

2 Pani Sylwia Kierebińska – Skarbnik Gminy, 

3 Pan Jan Sokołowski- Sekretarz Gminy Grunwald,

4 Pan Szymon Zabokrzewski - Architekt Urbanista,

5 Pan Marcin Belczyński -  Radca Prawny

6 Pani Teresa Wodzyńska- Prezes Banku Spółdzielczego

Ad. pkt. 1 i 2. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad. Przyjęcie porządku obrad.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej -Pan Zbigniew Napłoszek - dokonał otwarcia posiedzenia komisji, stwierdził
prawomocność obrad oraz przedstawił  projekt porządku obrad.

Wnioski o zmianę proponowanego porządku obrad:
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej -Pan Zbigniew Napłoszek -  dodanie do porządku obrad projektu uchwały w
sprawie  przekazania  projektu  zmian  regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania  ścieków  organowi
regulacyjnemu do zaopiniowania.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazil i  zgodę na dodanie ww. projektu uchwały
do porządku obrad.  

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski -dodanie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody
na  ustanowienie  hipoteki  na  rzecz  Banku  Spółdzielczego  w  Olsztynku  na  nieruchomościach
stanowiących własność Gminy Grunwald po pkt  7.  

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazil i  zgodę na dodanie ww. projektu uchwały
do porządku obrad jako pkt  7.

Wójt  Gminy-  Pan Adam Szczepkowski-  przesunięcie   pkt.  7  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w
sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego
Gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Gierzwałd,  działki  nr  3/6,  3/7,  10/56 jako pkt  4.  

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazil i  zgodę na przesunięcie ww. projektu uchwały
do porządku obrad jako pkt  4.

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisja Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisja Rewizyjna
Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła porządek obrad wg. następującego

wyszczególnienia:
1 Otwarcie - stwierdzenie  prawomocności obrad.

2 Przyjęcie porządku obrad.
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3 Przyjęcie Protokołu nr 34/2021 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy w dniu 23.08.2021r.
4.  Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego Gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Gierzwałd, działki nr 3/6, 3/7,
10/56;
5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok 2020/2021- wyniki egzaminów klas ósmych.
6. Ocena stanu technicznego i stopnia wykorzystania urządzeń sportowych i rekreacyjnych na terenie Gminy.
7. Zaopiniowanie projektu uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki  na  rzecz  Banku
Spółdzielczego w Olsztynku na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Grunwald
8. Ocena wykonania budżetu w pierwszym półroczu 2021 r.
9. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję przez Radę Gminy Grunwald:
9.1 w sprawie przekazania projektu zmian regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków organowi
regulacyjnemu do zaopiniowania.
9.2. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021– 2032 ;
9.3. w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2021 r.;
9.4. w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej;
9.5. w sprawie utworzenia wydzielonego rachunku dochodów i wydatków nimi finansowanych dla jednostek
budżetowych prowadzących działalność określoną w ustawie z dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe;
9.6. w sprawie zatwierdzenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Grunwald na lata 2021-2025;
9.7.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zamianę  nieruchomości  Gminy  Grunwald  niezabudowanej  położonej
 w obrębie geodezyjnym Korsztyn działki nr 16/5 i 43/8 na dwie nieruchomości położone w obrębie Korsztyn
należącej do osoby prywatnej;
9.8. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Grunwald. 

         10. Wolne wnioski i informacje.
         11. Zamknięcie obrad.
Radni uwag nie zgłosili.

3.   Przyjęcie Protokołu nr 34/2021 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy w dniu 23.08.2021r.  
Przewodniczący- Pan Zbigniew Napłoszek- – poddał pod głosowanie kto jest za przyjęciem  Protokół nr 34/2021 ze
wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy w dniu 23.08.2021r. bez odczytywania. 
Radni uwag nie zgłosili. 

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej
Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła protokół  nr 34/2021 ze wspólnego posiedzenia

Komisji Rady Gminy w dniu 23.08.2021r.
Radni uwag nie zgłosili. 

4.  Zaopiniowanie  projektu  uchwały   w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego Gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Gierzwałd, działki nr 3/6, 3/7,
10/56. 
Pan Szymon Zabokrzewski - Architekt Urbanista- przedstawił projekt ww. uchwały wraz z uzasadnieniem. Jeden
z terenów służyć ma do celów przedsiębiorcy (zał. nr 2). Plan w chwili obecnej jest do celów mieszkalnych.

Radna-  Pani Małgorzata Kamińska – zapytała jaki rodzaj działalności ma powstać.
Pan Szymon Zabokrzewski - Architekt Urbanista- odpowiedział, że związana z szkolnictwem szkółek leśnych.

Radna-  Pani Małgorzata Kamińska –  odpowiedziała, że ma obawy aby nie powstała działalność niechciana przez
mieszkańców. 
Pan Szymon Zabokrzewski - Architekt Urbanista- stwierdził, że rada ma wgląd i możliwość do zmiany w planie
w każdej chwili.  Plan będzie ogłoszony w prasie i każdy będzie miał możliwość zgłoszenia uwag, i dopiero wtedy
kiedy przedstawione będą uwagi to dopiero decydujemy, czy wyłączyć uchwałę  lub  wprowadzić  zmiany, i znowu
upublicznić do konsultacji. Wszystko dzieje się jawnie i  za zgodą Rady Gminy. 

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- poinformował, że wszystkie koszty w sprawie przygotowania planu ponosi
firma, która złożyła wniosek. 
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Radni więcej uwag nie zgłosili. 

5  .   Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok 2020/2021- wyniki egzaminów klas ósmych.  
Sekretarz  Gminy-  Pan  Jan  Sokołowski-  przedstawił  informację  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  za  rok
2020/2021- wyniki egzaminów klas ósmych  (zał. nr 3). 
Radni uwag nie zgłosili.

6.   Ocena stanu technicznego i stopnia wykorzystania urządzeń sportowych i rekreacyjnych na terenie Gminy.  
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- odczytał sprawozdanie: Urządzenia sportowe znajdujące się pod nadzorem
GCSRiT, uznajemy jako utrzymane w stanie dobrym.  Obiekt w miejscowości Frygnowo, jest bezpłatnie użyczony
klubowi  GKS  Grunwald  i  to  oni  są  zobowiązani  do  dbania  o  niego,  i  utrzymywanie  w  niepogorszonym stanie
względem  dnia  użyczenia.  Orlik  w  Gierzwałdzie  jest  udostępniony do  powszechnego  użytku  w  wyznaczonych
godzinach funkcjonowania. Osoba sprawująca nad nim opiekę dba o właściwy stan sprzętu, a także jego odpowiednie
użytkowanie.  Każda  chętna  osoba  ma  możliwość  korzystania  z  tego  obiektu.  Obiekty  sportowe  w  Stębarku  są
ogólnodostępne w wyznaczonych godzinach. Z siłowni umiejscowionej w tej lokalizacji, korzystać może każda chętna
osoba, po ówczesnym zakupieniu karnetu. Podobnie sytuacja wygląda w związku z halą również po zakupie karnetu
można korzystać. Osoba sprawująca opiekę nad obiektami dba o właściwy stan sprzętu, a także jego odpowiednie
użytkowanie.  Na  obiektach  znajdujących  się  w  miejscowości  Stębark  ćwiczą  także  lokalne  grupy  młodzieżowe,
dorosłych i seniorów. 
Radna-  Pani Małgorzata Kamińska –  zapytała kto przygotował sprawozdanie, które wójt odczytał.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział, że nie jest to sprawozdanie tylko informacja. 
Radna-  Pani Małgorzata Kamińska – zapytała   kto ją przygotował.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział, że osoby zatrudnione w GCSRiT na umowę zlecenia. 
Radna-  Pani Małgorzata Kamińska –   odpowiedziała, że dobrze byłoby  stwierdzić kto konkretnie przygotował
informację. Zapytała o informację o zakupie karnetów jak się ma to do rozstrzygnięcia nadzorczego, które zabrania
prowadzenia działalności gospodarczej zarobkowej. 
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski- nie  prowadzimy  działalności  zarobkowej,  pobierana  jest  opłata  za:
korzystanie  ze  sprzętu,  który  się  zużywa,  prąd  i  obsługę.  Nie  można  mówić  tu   o  zarobku  tylko  o  opłacie  za
korzystanie. 
Radna-  Pani Małgorzata Kamińska – poprosiła radcę prawnego o opinie w tej sprawie. 
Radca Prawna- Pan Marcin Belczyński-  odpowiedział, że nie każda odpłatność jest zarobkiem. Podał przykład,
jeżeli malarz podjął się pomalowania pokoju za 1000 zł a na farby wydał 700 zł to zarobił 300 zł, ale jeżeli na farby
wydał 1000 zł to nie prowadzi działalności zarobkowej. 
Radni więcej uwag nie zgłosili. 
7.  Zaopiniowanie  projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie  hipoteki  na  rzecz  Banku
Spółdzielczego w Olsztynku na nieruchomości stanowiących własność Gminy Grunwald.
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska- przedstawiła  ww.  projekt  uchwały  (zał.  nr  4). Uchwała  ta
przedstawiana była także na ostatnich posiedzeniach komisji. 
Radna-  Pani Małgorzata Kamińska – zapytała, czy są te same działki? 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- tak. 
Pani Teresa Wodzyńska- Prezes Banku Spółdzielczego – poinformowała, że w trybie przetargu ogłoszonego przez
gminę bank podejmuje decyzję o przystąpieniu do przetargu. Bank nie przystąpił  do przetargu ogłoszonego przez
Gminę Grunwald  ponieważ jest to duży kredyt i kolejny  na wysoką kwotę. Gmina zgłosiła się do nas z wnioskiem o
udzielenie  kredytu  i  obowiązują  wtedy  zasady,  które  są  opisane  w wewnętrznych przepisach  i  przy  tak  dużych
kredytach  wymagamy  zabezpieczenia  w  postaci  hipoteki  w  odpowiedniej  wartości.  Banki  działają  ostrożnie
i w przypadku pogorszenia się sytuacji ekonomicznej lub terminowości bank ma zabezpieczenie i w razie potrzeby
pomniejsza rezerwę.  Kredyt na kwotę  1 470 000 zł  podlega zastawowi hipotecznemu w wysokości  dwukrotności
tego kredytu. Ustala się to w drodze negocjacji z kontrahentem, który potwierdził możliwość hipoteki.

Radni uwag nie zgłosili. 
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8    Ocena wykonania budżetu w pierwszym półroczu 2021 r.  
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- poinformowała że wykonanie budżetu za pierwsze półrocze 2021 r.
zostało opublikowane za BIP Grunwald  Zarządzeniem nr 114/2021 z dnia  27 sierpnia 2021r. ,   tego samego dnia
została przekazana Radzie Gminy oraz RIO. Dwa  dni  temu wpłynęła  uchwała RIO, która pozytywnie opiniuje
wykonanie budżetu  za I półrocze roku 2021 (zał nr 5). 
Radna-   Pani  Małgorzata  Kamińska  – obecnie  wykonanie  zadań  inwestycyjnych  ok   3%,  czy  prognozujecie
w kolejnym półroczu 97% wykonania? 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- odpowiedziała, że  wykonanie poziomu wydatków inwestycyjnych to
nie jest 3 % tylko 6,61%. Poziom wykonania, każde z tych zadań będą wykonane tylko, że  są wykonywane w II
półroczu, są także przełożone inwestycje na lata 2021-2022. 
Radni uwag nie zgłosili

9. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję przez Radę Gminy Grunwald:
9.1.    w sprawie przekazania projektu zmian regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków organowi  
regulacyjnemu do zaopiniowania.
Podinspektor – Pani Elżbieta Pieczywek- przedstawiła ww. projekt uchwały (zał nr 6).
Referent- Pani Małgorzata Żołondek- poinformowała, że zmiana regulaminu wymuszona jest przez zmianę prawa
budowlanego i ustawy w sprawie dostarczania wody i odprowadzenia ścieków. Został wprowadzony nowy punkt
i  zmienione  terminy  i  ważność  badań  technicznych  dlatego  należy  przygotować  nowe  wnioski  i  nowe  warunki
wydawania warunków technicznych. 
Radna-  Pani Małgorzata Kamińska – zapytała, jakie są zmiany.
Referent- Pani Małgorzata Żołondek- np. termin z 30 dni na 21 dni na wydanie warunków oraz ważne są dwa lata
a było, że sami określaliśmy i zmieniły się załączniki. 
Przewodniczący- Pan Zbigniew Napłoszek- zapytał o § 17 ust. 5 pojawia się nazwa Przedsiębiorstwo Wodociągowe
Kanalizacyjne, co to oznacza? W gminie nie posiadamy takiego przedsiębiorstwa. 
Radca  Prawny-  Pan  Marcin  Belczyński-  odpowiedział,  że  zapis  ten  pojawia  się  w  ustawie  i  odnosi  się  do
działalności w dziedzinie do zaopatrzenia w wodę i odprowadzenia ścieków.  Jest to definicja z ustawy, w naszej
gminie nie ma przedsiębiorstwa, zadania wykonuje gmina. 
Przewodniczący- Pan Zbigniew Napłoszek- czyli w legendzie do regulaminu powinien być punkt wyjaśniający, że
Przedsiębiorstwo Wodociągowe Kanalizacyjne to w naszej gminie Referat Gospodarki Komunalnej.  
Radca Prawny- Pan Marcin Belczyński- odpowiedział, że nie koniecznie gdyż jest to wskazane w ustawie.
Radni więcej uwag nie zgłosili. 

9.2.   w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021-2032.  
9.3. w sprawie zmiany budżetu Gminy Grunwald na 2021 rok.
9.4. w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej.
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  odniosła  się  do  ostatniej  sesji  z  dnia  26  sierpnia  2021r.
Poinformowała, że  zostało wystosowane  pismo do Przewodniczącej po ostatnich wydarzeniach na XLI Sesji Rady
Gminy  (zał nr  7), na które otrzymałam odpowiedz (zał. nr 8). 
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odczytał  pismo,  które  jest  odpowiedzią  na  zarzuty  Przewodniczącej
zawarte w piśmie (zał. nr 9).
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- przedstawiła ww. projekty uchwały wraz z objaśnieniami (zał nr 10 ,
zał. nr 11 oraz zał. nr 12). 
Radna-  Pani Małgorzata Kamińska –  przypominam sobie czas, kiedy pracowaliśmy nad budżetem na rok 2021
i była zabezpieczona kwota na zakup samochodu dla OSP 200 tys zł i skąd nagle suma 290 tys zł kredytu. Pan Wójt
zapewniał, że jeżeli zabraknie pieniędzy na zakup samochodu OSP to je znajdzie i było zapewnienie, że nie będzie
żadnych nowych zobowiązań oprócz tych, które były ujęte w budżecie. Obiecane było iż nie wszystkie nowe wnioski
nie będą składane bez konsultacji z Radą Gminy aby nie było tak jak w ostatnich latach, że zostajemy postawieni
przed faktem dokonanym gdyż nie każda inwestycja z dofinansowaniem  jest dla nas potrzebna. Odzyskanie pieniędzy
ze żwirowni to w dalszym ciągu czekamy na uzyskanie klauzuli więc mam pytanie na jakiej podstawie Narodowy
Fundusz Ochrony Środowiska odzyskał ok 2 mln zł. Wydaje się, że można złożyć wniosek do Urzędu Skarbowego
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o ściągniecie należności najwyżej dostaniemy odpowiedź, że nie otrzymamy wniosku. 
Zapytała o dział 400- na jakiej podstawie zmniejszono kwotę 200000,00 zł z tytułu wpływów z usług za dostarczenie
ciepła i wody.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- odpowiedziała, że  jeżeli chodzi o samochód OSP to w projekcie była
kwota 350 tys. zł w związku z obradami komisji w dniu 28 grudnia 2020r. Radni chcieli usunąć to zadanie ale na
koniec Wójt poprosił o pozostawienie tej inwestycji na co odpowiedziała Pani  jeżeli otrzymamy dofinansowanie to
można zawsze dopisać zadanie i dobrać kredyt. 
W sprawie zmniejszenia dochodów to mniejsze są wpływy w związku z tym nie ma środków na pokrycie 200 000 zł.
Zmalały dochody w ciągu roku, tak wygląda budżet co roku jest tak samo, że jeżeli nie są dochody wykonywane to są
one zmniejszone. W innych rozdziałach są inne dochody zwiększane, nie jesteśmy w stanie wszystkiego przewidzieć
na początku roku. 
Radna-  Pani Małgorzata Kamińska – odpowiedziała, że wiele zadań nie mogło być wprowadzone zarządzeniem a
klub seniora został wpisany zarządzeniem. Powinno być konsultowane z Radą Gminy na co złożyć wniosek, jakie jest
dofinansowanie i czy nas na to stać.  W wystąpieniu pokontrolnym jest zapisane bezwzględnie przestrzegać zasad
gospodarki finansowej, zobowiązania do sfinansowania w danym roku zaciągać wyłącznie do wysokości wynikającej z
planów wydatków jednostki. Projekt budżetu to projekt, a budżet został uchwalony w styczniu 2021r.i w tym budżecie
była kwota kredytów i zobowiązań 1 470 000 zł, nie było mowy o żadnych innych pożyczkach. Zabezpieczone było
200 000 zł  i  zrozumiałabym gdyby brakowało  90  000zł   ale  nie  290 000 zł.  Nie  rozumiem skąd zmniejszenie
o 200000 zł z tego co się orientuje to wiele domów się podłączyło, na jakiej podstawie dokonano obniżenia? 
Skarbnik Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  stwierdziła,  że  podeszła  radna  do  tematu  jakby nie  można  było
dokonywać zmian w budżecie. W budżecie można dokonywać zmian tym bardziej, że są one z korzyścią dla gminy.
Odnosi  się  Pani  do  wystąpienia  pokontrolnego  ale  odczytała  Pani  fragment,  który  dotyczył  roku  2017-2018.  
W sprawie modułu pierwszego projektu domu seniora plus w Dylewie kwota 40 tys zł, którą należy zagwarantować
do dofinansowania pochodzi z dotacji, która była planowana w rozdziale 921 na zadania organizacja konkursów dla
dzieci  i  młodzieży  i  jest  to  przesuniecie,  które  można  było  wprowadzić  zarządzeniem dlatego,  że  otrzymaliśmy
decyzję wojewody. 
Radna-  Pani Małgorzata Kamińska – nadal nie uzyskałam odpowiedzi na pytanie dlaczego zmniejszono dochody
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- odpowiadam cały czas, w wyniku realizacji budżetu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald-  Pani  Ewa Bawolska-  rozumiem,  że  jeżeli  dochody się  zwiększą  to
zmiana zostanie dokonana? 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- tak, ale nie przewiduje już żadnych zmian, chyba że wpłyną zaległości.
Radna-  Pani Małgorzata Kamińska – dział 750- Administracja Publiczna- dlaczego nie ma punktu dotyczącego
wypłaty wynagrodzeń za udział w  referendum, czy zostały wypłacone środki komisjom obwodowym?
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  referendum  się  skończyło,  emocje  opadły  i  należy
zamknąć ten temat. 
Radna-  Pani Małgorzata Kamińska – ale chłodzi o wypłatę za udział. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- można zrezygnować z wykonania oświetlenia w Stębarku i za te pieniądze
zapłacić komisjom 
Radna-  Pani Małgorzata Kamińska – ale w poprzednim to było.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- jest Pani radną kilka kadencji a zachowuje się jakby nie rozumiała podstaw
samorządu. Odczytałem pismo do Przewodniczącej i dalej Pani nie rozumie.
Radna-   Pani  Małgorzata  Kamińska  –   a  dlaczego  mamy  zrezygnować  z  oświetlenia  w  Stębarku  a  nie  np.
w Kitnowie?
Radna-  Pani  Krystyna  Zwalińska-  jest  postanowienie  Komisarza  Wyborczego  w  sprawie  wypłaty  11  tys  zł
z przeznaczeniem na diety i inne koszty. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- na ostatniej sesji mieliście okazje przyjąć te środki ale postanowiliście
inaczej, może liczyliście na inny wynik referendum. 
Przewodniczący- Pan Zbigniew Napłoszek-  poprosił o uspokojenie się i nie oskarżanie radnych o czynny udział
w referendum. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział, że zarzuca się wójtowi, że powinien znaleźć środki na zakup
wozu dla OSP i bardzo się staram. Odbyło się zebranie sołeckie, na którym nie było radnych i sołectwo przekazało 10
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tys zł, strażacy także dołożyli 10 tys zł. Stwierdził, że efektów pracy radnej nie widać bo może gdyby się postarała to
może byłoby więcej .
Radna-  Pani Małgorzata Kamińska –  złożyła wniosek o dodanie do projektu uchwały do działu 750 punktu –
wypłata członkom komisji ds. referendum wynagrodzenia. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  zapytała z jakiego rozdziału dokonać przesunięcia środków. Środki na
referendum gminne  pochodzą  z  budżetu  gminy,  bo  chyba  radni  myślą,  że  jest  to  finansowane  przez  Komisarza
Wyborczego. Dlatego jeżeli zwiększamy rozdział 750 to należy określić skąd zrobić przesunięcie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- skarbnik zna się najlepiej skąd przesunąć.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- to Państwo złożyli wniosek i powinni wskazać źródło finansowania.
Na poprzedniej sesji środki były przesunięte z zadania oświetlenie w Stębarku. 
Radna-  Pani  Krystyna  Zwalińska-  zapytała,  czy  nie  można  wprowadzić  środków z  postanowienia  Komisarza
Wyborczego. 
Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski-  odpowiedział, że komisarz ogłosił referendum ale nie przekazał żadnych
środków na  ten  cel.  Na  ostatniej  sesji  były  wprowadzone  koszty,  które  przedstawił  komisarz  wyborczy  ale  nie
przekazał nam żadnych środków finansowych. 
Radca Prawny – Pan Marcin Belczyński- odpowiedział, że komisarz wyliczył środki, które należy przeznaczyć ale
one nie będą z zewnątrz. Gmina środki powinna zapewnić ale one nie będą z zewnątrz. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  stwierdził, że Przewodnicząca Rady Gminy może wystosować pismo do
Komisarza Wyborczego gdyż spodziewano się innego wyniku referendum i niech teraz pokrywa koszty taka skarga
do Komisarza Wyborczego. 
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- stwierdziła, że nie rozumie do czego wójt zmierza.
W ostatnim projekcie zaproponowano, aby zrezygnować z oświetlenia przy drodze nr 145 w Stębarka, nawet jeżeli
wrócimy do tej propozycji to nadal jest to za mało środków.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- planowano 11 tys zł i dotyczyły łącznego kosztu ale zrezygnowano
z mniej ważnych wydatków i koszt faktyczny to  9 853zł są to koszty poniesione z tytułu referendum za odwołaniem
Wójta Gminy Grunwald. Kwota, która jest na oświetleniu plus 2 054,26 zł.
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska-  zapytała,  czy nie można dokonać mniejszego
zmniejszenia  w  dziale  400  o  kwotę  potrzebną  na  opłacenie  referendum  i  pozostawić  inwestycję  oświetlenia
w Stębarku. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  odpowiedziała, że wójt będzie miał niewykonane dochody na dziale
400. Rozumiem, że wtedy inwestycja oświetlenie w Stębarku miałaby pozostać. 
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska-  tak, tym bardziej, że wójt informował o tańszej
możliwości oświetlenia więc niech ta strona wsi także powstanie.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- z inwestycji oprócz oświetlenia to np. pkt 26 na wykonanie kanalizacji
w Zybułtowie projekt został by wykonany w tym i następnym roku. 
Przewodniczący- Pan Zbigniew Napłoszek- to jest fundusz sołecki.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- jest to zadanie gminy. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  zadanie to zostanie przesunięte na okres 2021-2022.
Przewodniczący- Pan Zbigniew Napłoszek- jeżeli tak trzeba to dobrze. Dokonujemy przesunięcia z działu 900 -
Wykonanie  projektu  kanalizacji  na  pozostałą  część  w  miejscowości  Zybułtowo  do  działu  750  –  na  wypłaty
wynagrodzenia za udział w referendum. 

Radni w głosowaniu jawnym 6 głosami za, 0 głosów przeciw oraz 2 głosy wstrzymujące- dokonano zmiany
przesunięcia z działu 900 -Wykonanie projektu kanalizacji na pozostałą część w miejscowości Zybułtowo do działu

750 – na wypłaty wynagrodzenia za udział w referendum. 
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska-  zapytała jak wójt  przewiduje połączenie pracy
świetlicy i klubu senior plus w Dylewie, czy to nie będzie kolidować.
Wójt Gminy-  Pan Adam Szczepkowski-  stwierdził,  że  nie  ma przeciwwskazań,  gdyż klub działa  w godzinach
popołudniowych  w  dniach  roboczych  a  świetlica  wynajmowana  jest  popołudniami  i  w  weekendy.  Na  sali  jest
pracownik GOK, który może odpowiadać na pytania.
Pracownik GOK- Pani Brygida Szczepkowska- stwierdziła, że Wójt odpowiedział na pytanie wyczerpująco. 
Radna-  Pani Małgorzata Kamińska – zapytała o dział 754 – dlaczego 290 tysięcy zwiększyć na zakup OSP . 
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Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  odpowiedziała, że dochody zmalały i  nie ma środków w budżecie
a pożyczka jest na bardzo dogodnych warunkach- niewielkie oprocentowanie i w połowie spłaty będzie można starać
się o umorzenie. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  zakończono spłatę autokaru w leasingu i w to miejsce można spłacać
pożyczkę  za  wóz  OSP w Gierzwałdzie.  Nie  można  oszczędzić  na  bezpieczeństwie.   dodatkowo wóz,  który  jest
obecnie w Gierzwałdzie zostanie w przekazany do  OSP Zybułtowo co ułatwi pracę. W ostatnim czasie był wypadek
śmiertelny w Zybułtowie a OSP Zybułtowo dociera nie jako pierwsze na miejsce wypadku. 
Sołtys Gierzwałdu – Pani Anna Wachcińska-  stwierdziła,  że OSP Gierzwałd jest najbardziej prężnie działająca
jednostką w gminie w tym roku było 70 wyjazdów i ten samochód jest potrzebny dla bezpieczeństwa mieszkańców
całej gminy. 
Przewodniczący-  Pan  Zbigniew  Napłoszek-  dlaczego  nie  szuka  się  w  całym  budżecie  środków  na  zakup
samochodu, czy podjęto taką próbę. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- odpowiedziała, że tak były próby ale środki w budżecie mają już swoje
przeznaczenie i kwota 200 tys zł nie jest kwotą, która można sobie od tak przesunąć. 
Przewodniczący- Pan Zbigniew Napłoszek- zaciągnięcie kredytu to wydaje się pójście na łatwiznę trzeba wykazać
trochę chęci aby choć trochę przesunąć. 
Wójt  Gminy-  Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział,  że  przed  chwilą  był  problem aby przesunąć  10  tys  zł.
Możemy zrobić składkę, może uda się zebrać 20 tys zł i zmniejszyć kredyt do 270 tys zł. 
Radna-  Pani Małgorzata Kamińska – od kiedy było wiadomo, że dochody się zmniejszyły?
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- po półroczu i ta zmiana była już przedstawiona na kolejnej sesji. 
Radna-  Pani Małgorzata Kamińska –  to dlaczego jeżeli było wiadomo, że nie ma pieniędzy w budżecie na ten
samochód to został on przyprowadzony. 
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-   odpowiedział,  że  samochód  nie  jest  gminy  tylko  jest  OSP.  Gmina
grzecznościowo przeprowadzała postępowanie przetargowe i jest zobowiązana do utrzymywania, jeżeli nie to można
zamknąć jednostkę. Jest inne rozwiązanie jeżeli tak bardzo naciskacie tj. nie przekazujemy samochodu do Zybułtowa,
można wykonać wyceny starego wozu OSP i sprzedać a pozostałe środki dobrać kredyt. Pozbywamy w ten sposób
OSP Zybułtowo dobrego wozu ale nie jest to dla nas korzystne rozwiązanie chyba, że planuje się zamkniecie OSP
Zybułtowo. 
Radna-  Pani Małgorzata Kamińska –  ile wyjazdów miała jednostka OSP Zybułtowo?
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- to nie jest wyznacznik, czy jednostka ma być dobrze wyposażona.
Radna-  Pani Małgorzata Kamińska – bo to jest istotne.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  to nie jest  prawda,  że ilość wyjazdów jest ważna tylko ludzkie życie.
Dla wszystkich byłoby najlepiej gdyby wypadków i wyjazdów nie było w ogóle bo wiąże się to z nieszczęściem
ludzkim. 
Radna-  Pani Małgorzata Kamińska –  w pierwszej kolejności było mówione,  że nowy wóz strażacki  powinno
dostać OSP Gierzwałd a  nie  OSP Dylewo. OSP Zybułtowo jest  tylko ochotniczą strażą pożarną a  nie  jednostką
ratowniczo-gaśniczą.  W  momencie  gdy  wydarzy  się  wypadek  to  wzywana  jest  jednostka  ratownicza
a ochotnicza nie wyjeżdża dlatego, że samochód jest niesprawny tylko dlatego, że brak jest obsady. 
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  rozumiem  z  tej  wypowiedzi,  że  samochód  dla  OSP  Zybułtowo  jest
niepotrzebny?
Radna-   Pani  Małgorzata  Kamińska  – odpowiedziała,  że  być  może  taką  opcje  też  należy  przyjąć.  Skoro
niepotrzebne są dwie szkoły w gminie tj. Mielno i Frygnowo to nie potrzeba tyle OSP. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- to jest Pani zdanie a mieszkańcy uważają inaczej. W mniejszych gminach
jest więcej OSP i wszyscy są dobrze wyposażeni i ubrani. W naszej gminie nie wiadomo co się działo bo niczego nie
ma trzeba wszystko tworzyć od podstaw. Jeżeli Rada Gmina uważa, że OSP Zybułtowo jest niepotrzebne to proszę
wnioskować o zamknięcie a jak pozostawicie stary wóz to ta jednostka sama się rozwiąże. 
Radny –  Pan Sławomir  Matuszewski-   poinformował,  że  jest  to  stowarzyszenie  i  ma  zapisane  w statucie  jak
jednostka może się rozwiązać lub zlikwidować. 
OSP Gierzwałd- Tomasz Długiński-  OSP Zybułtowo  jest bardzo strategiczne ze względu na swoje położenie –
Zybułtowo, Mielno i Omin jest chronione przez tą jednostkę  np. jeżeli w pożarze są poszkodowani to OSP Gierzwałd
nie da rady dojechać.  W sprawie nocnego wypadku pod Zybułtowem to po rozmowie z członkami OSP Zybułtowo
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okazuje się, że  nie mogli dojechać pierwsi ze względu na samochód. 
Radna- Pani Krystyna Zwalińska-  zaproponowała, aby sprzedać obecny samochód a dla OSP Zybułtowo zakupić
nowy  w następnym roku.
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  dobrze  byłoby  mieć  nowy  w  każdej  jednostce  ale
najpierw należy wycenić stary wóz. Poinformował, że czas na podjęcie decyzji jest ostateczny gdyż dokumentację
należy sporządzić i  trzeba się rozliczyć. Po sprzedaży samochodu i tak środków nie wystarczy na zakup i trzeba
będzie dobrać kredyt, sprzedać zawsze można i dołożyć środki na zakup nowego wozu. 

Przewodniczący- Pan Zbigniew Napłoszek- poddał pod głosowanie -   kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem
projektu  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021-2032.-  

Głosowanie jawne  -5 głosów za, 0 przeciw oraz 3 wstrzymujące się.

Przewodniczący- Pan Zbigniew Napłoszek- poddał pod głosowanie -   kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem
projektu w sprawie zmiany budżetu Gminy Grunwald na 2021 rok.

Głosowanie jawne -5 głosów za, 0 przeciw oraz 3 wstrzymujące się.

Przewodniczący-  Pan Zbigniew Napłoszek- poddał  pod głosowanie  -  kto jest  za  pozytywnym zaopiniowaniem
projektu w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej.

Głosowanie jawne -4 głosów za, 0 przeciw oraz 4 wstrzymujące się.
Radni uwag nie zgłosili. 

9.5. w sprawie utworzenia wydzielonego rachunku dochodów i wydatków nimi finansowanych dla jednostek
budżetowych prowadzących działalność określoną w ustawie z dnia 14 grudnia 2016 r.   - Prawo oświatowe.  
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- przedstawiła ww. projekt uchwały wraz z objaśnieniami (zał nr 13).
Radny – Pan Sławomir Matuszewski-  kto będzie pełnił obsługę księgową ?
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- urząd gminy.
Radna-  Pani Małgorzata Kamińska – w poprzedniej uchwale o wspólnej obsłudze jest 7 jednostek a tu są tylko
szkoły, dlaczego nie ma Żłobka i GCSRiT.
Skarbnik Gminy-  Pani  Sylwia Kierebińska-  odpowiedziała,  że  wydzielony rachunek jest  to  specjalna sytuacja
przeznaczona dla jednostek oświatowych. 
Przewodniczący-  Pan Zbigniew Napłoszek- poddał  pod głosowanie  -  kto jest  za  pozytywnym zaopiniowaniem
projektu w sprawie utworzenia wydzielonego rachunku dochodów i wydatków nimi finansowanych dla jednostek
budżetowych prowadzących działalność określoną w ustawie z dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe.

Głosowanie jawne - 8 głosów za, 0 przeciw oraz 0 wstrzymujące się.
Radny – Pan Sławomir Matuszewski- jaki będzie NIP ?
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- w roku 2017 zmieniła się ustawa i wszystkie jednostki wykazują, że
nabywcą zawsze jest gmina i NIP musi być gminy a odbiorca to jednostka i tu musi być NIP jednostki. 
Radni uwag nie zgłosili. 

9.6.  w  sprawie  zatwierdzenia  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego  Gminy  Grunwald  na  lata  2021-2025
(  zał nr 14).  
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald-  Pani  Ewa Bawolska-  poinformowała,  że  uchwała  była  szczegółowo
omawiana na ostatniej komisji w dniu 08 września 2021r.
Stwierdziła, że ustalone było wykreślenie z listy uzupełniającej nr 35 nie miało być domu seniora a jest on nadal,
powinno być to skreślone. Jeden dom seniora w gminie to jest wystarczająco i tak było ustalone na komisji. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział, że jest to błędem gdyż  w gminie jest ponad 1200 seniorów a
w domu senior plus w Glądach jest 15 miejsc.
Złożył  wniosek  o przeniesienie  z  listy  rezerwowej  inwestycji  budowa targowiska  w Gierzwałdzie.  Inwestycja  ta
uzyskała już dofinansowanie i do końca roku 2022 powinna być zrealizowana. W ostatnim tygodniu było zebranie
wiejskie w Gierzwałdzie, na którym zgodnie mieszkańcy opowiedzieli się aby targowisko powstało. W chwili obecnej
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jest ok 64% dofinansowania i warto z tego korzystać i postępować z wolą mieszkańców. 
Radny – Pan Sławomir Matuszewski-  poinformował, że na komisji Pan J. Świniarski stwierdził, że kończy się
ważność projektu w roku 2021  na drogę we Frygnowie.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział, że nie jest tak gdyż dokonano już prace, które przedłużają
termin i jest on przedłużony o 2-3 lata.  Nie wygaśnie żadna dokumentacja i będzie ona ważna i przedłużona.
Przewodniczący- Pan Zbigniew Napłoszek- poddał pod głosowanie wniosek wójta w sprawie dodania do inwestycji
na lata 2021-2022 z listy rezerwowej nr 4 – budowa targowiska w Gierzwałdzie 

Głosowanie jawne - 3 głosów za, 3 przeciw oraz 2 wstrzymujące się.- Zmiany nie przyjęto.

Przewodniczący-  Pan Zbigniew Napłoszek- poddał  pod głosowanie  -  kto jest  za  pozytywnym zaopiniowaniem
projektu  w sprawie zatwierdzenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Grunwald na lata 2021-2025

Głosowanie jawne - 8 głosów za, 0 przeciw oraz 0 wstrzymujące się.
Radni uwag nie zgłosili. 

9.7.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zamianę  nieruchomości  Gminy  Grunwald  niezabudowanej  położonej
 w obrębie geodezyjnym Korsztyn działki nr 16/5 i 43/8 na dwie nieruchomości położone w obrębie Korsztyn
należącej do osoby prywatne.
Inspektor – Pan Rydygier Kupisz- przedstawił projekt ww. uchwały (zał nr 15).
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- poinformował, że kontrahent zmienił zdanie co do działki we Frygnowie,
gdyż stwierdził, że Korsztyn będzie dla niego bardziej korzystny. Nie mm dojazdu do tej działki, jest nieforemny teren
i bardzo podmokły. 
Radca Prawny –  Pan Marcin Belczyński  –  poinformował,  ze  zamiana  jest  zawsze  z  dopłatą,  gdyż  działki  są
oceniane przez biegłego a tu nie ma ryzyka, że oddajemy droższą działkę za tańszą. Niedopuszczalne jest, że jedna ze
stron zrzeknie się spłaty. 
Przewodniczący-  Pan Zbigniew Napłoszek- poddał  pod głosowanie  -  kto jest  za  pozytywnym zaopiniowaniem
projektu  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zamianę  nieruchomości  Gminy  Grunwald  niezabudowanej  położonej
 w obrębie  geodezyjnym Korsztyn  działki  nr  16/5  i  43/8  na  dwie  nieruchomości  położone  w obrębie  Korsztyn
należącej do osoby prywatne.

Głosowanie jawne - 8 głosów za, 0 przeciw oraz 0 wstrzymujące się.
Radni uwag nie zgłosili. 

9.8. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Grunwald  
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska-  poinformowała,  że uchwała była omawiana na
ostatniej komisji. Przedstawiła ww. projekt uchwały (zał nr 16). 
Zasugerowała aby wykreślić słowo każdorazowo złożenie wniosku, wystarczy, że radny  raz złoży wniosek. 
Radca Prawny – Pan Marcin Belczyński –  stwierdził, że te słowo dodane zostało z jego inicjatywy gdyż wersja
elektroniczna i tak będzie radnym przesyłana. Po przeanalizowaniu otrzymanych dokumentów stwierdzam, że chce
wszystko  lub  cześć  w formie papierowej  to  informuję.  Można  także zmienić  formę dostarczenia,  że  nie  zawsze
listownie gdyż będę w Urzędzie i sam odbiorę, będzie szybciej a list odbiorę za dwa dni.
Radni uwag nie zgłosili.  
Przewodniczący-  Pan Zbigniew Napłoszek- poddał  pod głosowanie  -  kto jest  za  pozytywnym zaopiniowaniem
projektu zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Grunwald. 

Głosowanie jawne - 8 głosów za, 0 przeciw oraz 0 wstrzymujące się.
Radni uwag nie zgłosili. 

8. Wolne wnioski i informacje.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Grunwald-  Pani  Ewa  Bawolska-  poinformowała,  że  opublikowane  zostało
postanowienie Komisarza Wyborczego w sprawie wygaśnięcia mandatu Radnej Haliny Gutowskiej. 
Poinformowała,  że  była  ona  Przewodniczącą  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji  i  należy  wybrać  nowego
przewodniczącego. W skład komisji wchodzi Pani Małgorzata Kamińska, która jest przewodniczącą Komisji KOiZ,
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Pan Ryszard Bala, który jest przewodniczącym Komisji BRiRG więc pozostaje Pan Piotr Szewczak, chyba że ktoś
z radnych się dopisze. 
Radny- Pan Piotr Szewczak- złożył wniosek o zawieszenie Komisji Skarg Wniosków i Petycji. 
Radca Prawny – Pan Marcin Belczyński – odpowiedział, że należy przeanalizować temat i odpowie na te pytanie na
kolejnej komisji.
Radny  –  Pan  Sławomir  Matuszewski-  ale  ustawa  o  samorządzie  gminnym  nakłada  obowiązek  powołania  tej
komisji.
Radca Prawny – Pan Marcin Belczyński –  odpowiedział, że zawieszenie a zamkniecie komisji to różne pojęcia
i należy temat przeanalizować. 

Ad. pkt. 9. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący- Pan Zbigniew Napłoszek- - wobec zrealizowania porządku obrad zamknął wspólne posiedzenie 
Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej 
Rady Komisji Gminy odbytego w dniu 22 września  2021 r.

Protokołowała    Przewodniczący  Komisj i  Rewizyjnej

Iwona Mikołajczak Zbigniew Napłoszek
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